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Referat af Medicintilskudsnævnets møde nr. 402, tirsdag den 19. november 2013. 

 

 

Tid og sted: 

Mødet fandt sted i Sundhedsstyrelsen, Axel Heides Gade 1, 2300 København S, tirsdag den 19. november 

2013.  

 

I mødet deltog: 

Nævnsmedlemmer: 

Ellen-Christine Beiter  

Nina Bjarnason 

Palle Mark Christensen (formand) 

 Thomas Gjørup 

Thorkil Clement Kjær (patient- og forbrugerrepræsentant) 

John Larsen 

John Teilmann Larsen 

 

Følgende nævnsmedlem havde meldt afbud til mødet: 

Frank Ingemann Jensen (Danske Regioner) 

  

Sekretariat:  

 Erik Carlsen 

 Helle Holst 

 Karen Kolenda 

 Morten Krydsfeldt 

Nikolai Laursen  

Ulla Kirkegaard Madsen 

Michael Røder  

 Mitra Salout 

Iben Lund Thonesen 

 

Referent: Karen Kolenda 

 

Dagsorden for mødet: 

 

1. 1. Referat fra møde nr. 400 den 22. oktober 2013. 

 2. Meddelelser fra formanden. 

 3. Habilitet.  

 4. Meddelelser fra sekretariatet. 

  Månedsstatistik. 

   

2.               Ansøgning om generelt tilskud. 

  

1. Champix (vareniclin): Rygestopbehandling (Høringssvar) 

 

3.                    Enkelttilskud til Ryzodeg 
 

4.                     Individuelle tilskudsansøgninger 

 

5.                     Eventuelt 

_______________________________________________________________________________________ 
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Meddelelser og beslutninger truffet på mødet: 

 

Ad 1.  1. Godkendelse af referat fra Medicintilskudsnævnets møde nr. 400 den 22. oktober 2013. 

   Referatet blev godkendt uden bemærkninger. 

 

Ad 1.  2. Meddelelser fra formanden.      

- Formanden henledte opmærksomheden på Fokusmagasinets omtale af Medicintilskudsnævnet 

i magasinets seneste nummer. 

- Formanden orienterede om et møde om Lægemiddeløkonomi og prognosticering, som afhol-

des den 22. januar 2014 i samarbejde mellem region Midt og Nord og klinisk farmakologiske 

afd. på Aalborg og Aarhus Universitet. 

- Formanden refererede konklusionen i en analyse af, hvorvidt fjernelse af generelt tilskud til 

glucosamin har medført ændringer i brugernes receptkøb af andre smertestillende lægemidler. 

Analysen er udarbejdet af Statens Serum Institut/Sundhedsdata og –it. 

- Formanden meddelte, at Søren Brostrøm og Søren Ilsøe Moreno begge fra IRF deltager ved 

starten af næste møde i nævnet til gensidig orientering om relevante emner. 

 

Ad 1.  3. Habilitet. 

   Thorkil Clement Kjær erklærede sig inhabil i dagsordenens punkt 2.1. 

   

Ad 1.  4. Meddelelser fra sekretariatet. 

   

- Sekretariatet orienterede om, at overlæge Gitte Handberg, Smertecenter Syd, OUH har skrevet 

en artikel til publikation i Ugeskrift for Praktisk Lægegerning om Behandling af kroniske 

smerter med opioider og om omlægning af et opioid til et andet. 

- Sekretariatet refererede en telefonsamtale med medicinsk direktør i Lundbeck, Daniél Vega 

Møller om krav om effekt af behandling med Selincro på den enkelte patient som udgangs-

punkt for at kunne vurdere ansøgninger om enkelttilskud. 

- Sekretariatet orienterede om, at Sundhedsstyrelsen har fået ny fælles hjemmeside. Sekretariatet 

modtager gerne Ris og Ros. 

- Sekretariatet henledte opmærksomheden på, at nævnets medlemmer på næste møde bedes 

medbringe mødekalender mhp fastlæggelse af mødedatoer for 2. halvår 2014 og 1. halvår 

2015. 

 

Ad 2.   Ansøgning om generelt tilskud. 

 

1. Champix (vareniclin): Rygestopbehandling (Høringssvar): nævnet drøftede Pfizers hørings-

svar. Nævnet fastholdt sin indstilling om ikke at bevilge generelt eller generelt klausuleret til-

skud. 

 
Nævnet begrunder sin indstilling i relation til generelt tilskud med, at nævnet mener, at der vil 

være risiko for, at vareniclin ordineres til tobaksafhængige patienter uden at disse patienter 

samtidig modtager rygestoprådgivning, hvilket efter nævnets vurdering vil være uhensigts-

mæssigt. Nævnet henviser til Sundhedsstyrelsens publikation ”Behandling af tobaksafhængig-

hed – Anbefalinger til en styrket klinisk praksis 2011”, som netop konkluderer, at den mest ef-

fektive behandling af tobaksafhængighed er kombinationen af rygestoprådgivning og ryge-

stopmedicin. Nævnet fastholder på denne baggrund nævnets tidligere indstilling fra 2008 om 

ikke at tildele vareniclin generelt tilskud. 
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Nævnet finder fortsat, at vareniclin for nogle rygere kan være et godt og omkostningseffektivt 

element i et samlet program om hjælp til rygestop. I nævnets indstilling fra 2008 skrev nævnet, 

at ”det vil være hensigtsmæssigt, hvis der på sundhedsområdet laves en samlet vurdering og 

organisering af alle tiltag til rygestop, herunder finansieringen heraf”. Der foreligger endnu ik-

ke et system til sikring af, at patienterne samtidig følger et rygestopprogram. 

 

Nævnet finder ikke, at det er muligt at identificere bestemte sygdomme eller persongrupper, til 

behandling af hvilke, Champix opfylder kriterierne for generelt tilskud. Begrundelsen herfor er 

som ovenfor nævnt. Nævnet kan derfor ikke indstille Champix til generelt klausuleret tilskud.  

 

Nævnet noterer sig, at Regeringen i sit sundhedsudspil maj 2013 har afsat 42 mio. kr. i perio-

den 2014-2017 til at hjælpe storrygere med at skrue ned for rygningen. Det fremgår imidlertid 

ikke af sundhedsudspillet, hvordan disse penge vil blive anvendt. 

 

Ad 3. Enkelttilskud til Ryzodeg. 

Nævnet drøftede pba information fremsendt af Novo Nordisk og sekretariatets medicinske no-

tat om Ryzodeg hvilke patienter, der kunne være kandidater til behandling med Ryzodeg.  

 

Ad 4.   Individuelle tilskudsansøgninger. 

Nævnet behandlede i alt 87 ansøgninger, som sekretariatet ikke umiddelbart fandt, kunne 

imødekommes. Heraf fik 61 afslag, og i 2 ansøgninger var der behov for indhentning af yder-

ligere oplysninger fra lægen. 

 

Ifm behandling af nogle ansøgninger om enkelttilskud til visse lægemidler mod aktiniske ke-

ratoser ønskede nævnet, at Sundhedsstyrelsen retter henvendelse til Dansk Dermatolo-

gisk Selskab med henblik på at få en udtalelse om disse lægemidlers plads i behand-

lingsalgoritmen for aktiniske keratoser. 
 

Ad 5.   Eventuelt. 

   Ingen bemærkninger. 

 

 

 

På nævnets vegne 

 

 

Palle Mark Christensen 

Formand 


